
         PROTOKÓŁ  Nr  XV/2011 
         z obrad sesji Rady Miejskiej 

          odbytych w dniu  27 grudnia  2011r. 

 
Ad. 1.  Otwarcia  obrad  XV sesji Rady Miejskiej w Chodczu  dokonała Przewodnicząca – 

Danuta Warszawska  o godz. 10,oo, witając wszystkich radnych uczestniczących w obradach 
oraz Burmistrz  Chodcza - Kazimierza Sawińskiego,  Skarbnika Miasta i Gminy Chodcza - 
Danutę Nowakowską  a także:  sołtysów, kierowników jednostek budżetowych, dyrektorów 
szkół oraz  zaproszonych  gości.  
-  W obradach  sesji  uczestniczyło 14 radnych na stan 15 radnych, wobec czego obrady i 
podjęte uchwały są prawomocne.  
-   Przewodnicząca Rady Miejskiej przedstawiła porządek obrad jak niżej: 
    Przyjęcie  proponowanego  porządku  obrad: 
1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 
- przyjęcie porządku obrad, 
- przyjęcie  protokołu z poprzedniej sesji, 

2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 
- przedłożenie informacji przez  Burmistrza, 
- dyskusja, 

3.   Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie międzysesyjnym. 
       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     
           wniosków z posiedzeń Komisji, 
       -  dyskusja, 
4.   Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2011.  
       -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie - P. Skarbnik MiG, 
       -  dyskusja, 
       -  opinia Komisji Budżetu i Finansów, 
       -  podjęcie uchwały, 
5.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 

nieruchomości za usługi w zakresie  usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych 
na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

      -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – P. Grzybowski Henryk, 
       -  dyskusja, 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  podjęcie uchwały, 
 6.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za przyjęcie odpadów innych niż 

niebezpieczne na składowisko komunalne w Chodczu. 
      -  przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie – P. Grzybowski Henryk, 
       -  dyskusja, 
       -  opinia Komisji  Budżetu i Finansów, 
       -  podjęcie uchwały, 
 7.  Interpelacje i zapytania  radnych. 
 8.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
 9. Zakończenie obrad sesji. 
 
 



Przewodnicząca Rady Miejskiej zapytała się, czy są inne propozycje do przedstawionego 
porządku obrad. Innych propozycji nie było. Wobec powyższego poddała pod głosowanie 
przedstawiony porządek obrad. 
Za przyjęciem porządku głosowało 14 radnych, przeciwnych nie było, wstrzymujących nie 
było. Porządek obrad XV sesji został przyjęty jednogłośnie. 
-  Przewodnicząca Rady przekazała iż protokół z XIV obrad  sesji  został  sporządzony,  był 
wyłożony do wglądu,  każdy zainteresowany  miał możliwość zapoznania się z protokołem w 
Biurze Rady. Protokół z XIV  sesji  został poddany pod głosowanie. Za przyjęciem protokołu 
Nr XIV głosowało 14 radnych, przy braku  głosów  przeciwnych i  wstrzymujących . Protokół 
Nr XIV został przyjęty.  
 

Ad. 2.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza między sesjami. 
Burmistrz Chodcza Kazimierz Sawiński przedłożył sprawozdanie z działalności między sesjami. 
Treść sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
Dyskusji nie było. 
W momencie tym Radna Wilińska Grażyna wręczyła podziękowania od Starosty 
Włocławskiego dla Pana Burmistrza Chodcza i Dyrektora SZPO za zorganizowanie stołów 
wigilijnych jako imprezę powiatową. 
 

Ad. 3.   Informacja o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady w okresie między sesjami. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej porosiła przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej o 
przedłożenie sprawozdań z działalności Komisji w okresie międzysesyjnym. 
Przewodniczący  Komisji Rady Miejskiej przedłożyli sprawozdania z odbytych posiedzeń jak 
niżej: 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej, radna Ewa Kwiatkowska –  Komisja Rewizyjna odbyła 1 
posiedzenie  na którym analizowała projekt budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2012, 
natomiast w sprawach bieżących analizowała projekty uchwał i  materiały na obrady 
dzisiejszej sesji Rady . 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów radny Kazimierz Powietrzyński – Komisja  odbyła 
 1 posiedzenie na którym analizowała projekt budżetu Miasta i Gminy na rok 2012. Ponadto 
 wydała pozytywną opinię co do projektu uchwały dotyczącej zmian do budżetu Miasta i  
Gminy na rok 2011. Również opiniowała  ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez  
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie  usuwania i unieszkodliwiania odpadów  
komunalnych na terenie Miasta i Gminy Chodecz oraz ustalenia opłat za przyjęcie odpadów 
 innych niż niebezpieczne na składowisko komunalne w Chodczu. Komisja  Budżetu i  
Finansów uznała iż uchwały dotyczące  sprzedaży mieszkań komunalnych należy  przełożyć 
 na obrady sesji styczniowej 2012 roku. 
Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Technicznej radny  Wiesław Feliniak – Komisja 
odbyła dwa posiedzenia, na pierwszym analizowała projekt budżetu oraz materiały i projekty 
uchwał pod obrady dzisiejszej sesji, natomiast drugie posiedzenie związane było z  wydaniem 
opinii w sprawie odcinka drogi gminnej przeznaczonego do modernizacji w ramach FOGR w 
2012. W wyniku analizy tego tematu komisja ustaliła kolejność wykonywania następujących 
odcinków dróg: 
a)  droga Strzygi-Strzyżki  (1200m), 
b) droga Kromszewice-Józefki (1200m), 
c) droga Psary-Trzeszczon  (1300m), 
Ponadto Komisja wnioskowała o zakup żużla na bieżące naprawy i remonty dróg gminnych. 



Radny Szałański Jerzy  zgłosił wniosek formalny aby propozycje kolejności remontu dróg na 
terenie Gminy przegłosować i przyjąć wnioskiem na sesji  jako  plan do realizacji i 
modernizacji dróg gminnych. 
Radna Kwiatkowska Ewa zwróciła się z zapytaniem jakim kryterium Komisja Rolna kierowała 
się przy wyborze dróg do modernizacji. 
Rany Feliniak Wiesław wskazał iż Komisja kierowała się  tym, że stan tych dróg jest 
porównywalny, jak również ich długość, oraz przydatność w danym środowisku. Poza tym 
wybór kolejności  tych dróg został  dokonany w drodze losowania.  
Sołtys Banasiak Józef wskazał, że do remontu drogi winny być brane wszystkie włączając w to 
sołtysów, a następnie wybierać kolejność. 
Radna Kwiatkowska również zgadza się z tym ,że do remontu i modernizacji winny być brane 
pod uwagę wszystkie drogi  gminne.  
Sołtys Jóźwiak Zdzisław wskazał , że w poprzedniej kadencji to Komisja Rolna z sołtysami się 
zbierała o9dbywała posiedzenia i wybierano kolejność modernizacji dróg gminnych. Jeżeli 
robimy drogi to tam w pierwszej kolejności gdzie zostały zlikwidowane szkoły i jest 
prowadzony dowóz uczniów. 
Radny Szałański ponawiam przegłosowanie wniosku formalnego który zgłosiłem. 
Radny Powietrzyński Kazimierz, uważam że radny Szałański poinformował Radę o kolejności 
wykonywania dróg, że ten wniosek trafi do Pana Burmistrza i dalej Komisji Budżetu i 
Finansów zajmie się  przeznaczeniem środków na ten cel. 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu radna Grażyna Wilińska – komisja 
odbyła 2 posiedzenie na których analizowała projekt budżetu Miasta i Gminy na rok 2012 orz 
projekty uchwał wraz z materiałami na obrady dzisiejszej sesji. Ponadto spotkała się z 
dyrektorami placówek oświatowych z Tereniu Miasta i Gminy Chodecz dotyczące  bieżących 
spraw oświaty, wykonania budżetu za rok 2011 oraz możliwości racjonalizacji wydatków na 
placówki oświatowe w roku 2012. 
Przewodniczący Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska radny Jerzy Stempczyński – 
komisja odbyła 2 posiedzenia na których analizowała projekt budżetu Miasta i Gminy 
Chodecz na rok 2012, oraz opiniowała uchwały na obrady sesji. Również spotkała się z 
dyrektorami placówek oświatowych z terenu Miasta i Gminy Chodecz dotyczące  bieżących 
spraw oświaty, wykonania budżetu za rok 2011 oraz możliwości racjonalizacji wydatków na 
placówki oświatowe w roku 2012. 
 
      Ad.4.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2011.  
Skarbnik Miasta i Gminy  przedłożyła propozycje zmian do budżetu na rok 2011. Wskazała iż 
w wyniku zachodzących zmian w budżecie miasta i gminy dokonuje się następujących zmian: 
a)  umowa ze Starostwem Powiatowym we Włocławku o udzielenie pomocy finansowej w 
formie dotacji celowej dla OSP, kwota 1.900,- zł. na zakup sprzętu i wyposażenia. 
b)  zmniejszenie rezerwy celowej w kwocie 68.000,- zł. z przeznaczeniem na: 
    -  wydatki Rady Miejskiej na diety i materiały biurowe, kwota 7.000,- (4.000 diety, 3.000   
materiały biurowe), 
    -  wydatki oświetlenia drogowe, kwota 42.000,- 
    -  utrzymanie stadionu miejskiego, kwota 4.500,- 
    -  odsetki od zaciągniętych przez jednostkę kredytów i pożyczek, kwota 6.000,- 
    -  odpis na ZFSS emerytów UMiG i pracowników publicznych zatrudnionych w 2011r.    
       kwota 8.500,-  
c) zmniejszenie wydatków na inwestycje drogowe, kwota 30.000,- z przeznaczeniem na: 



    -  opracowanie „ Projektu Budowy Ogólnodostępnego Kompleksu Sportowego w Chodczu 
przy ul. Waryńskiego” kwota 10.000,- 
    - na bieżące utrzymanie dróg, kwota 20.000,-  
W wyniku powyższego Skarbnik Miasta i Gminy zwróciła się o przyjęcie przedmiotowych 
zmian przez Radę Miejską. 
Radni oraz zaproszeni goście nie podjęli dyskusji w powyższym temacie. 
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów przedłożył iż opinia co do przedmiotowego 
tematu jest pozytywna. Komisja  nie wnosiła żadnych uwag, ponieważ  zmiany te to 
porządkowanie  budżetu przed jego zakończeniem. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska  odczytała projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2011.  
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała powyższą uchwałę pod głosowanie. „Za” głosowało 
11 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało” 3.  Przewodnicząca Rady stwierdziła , że  uchwała  
Nr XV/81/11 w sprawie zmiany budżetu Miasta i Gminy Chodecz na rok 2011 została 
podjęta.  
 
 Ad.5.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez  
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie  usuwania i unieszkodliwiania odpadów  
komunalnych na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 
P. Grzybowski Henryk  Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej  przedłożył informacje  
co do projektu powyższej uchwały. Wskazał iż w związku z podwyżką paliwa i energią  
elektryczną należy wprowadzi zwyżki stawek opłat ponoszonych przez właścicieli  
nieruchomości za usługi w zakresie  usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych na  
terenie Miasta i Gminy Chodecz. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusje w powyższym temacie, jednakże radni jak 
i zaproszeni goście nie zabrali głosu. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w sprawie  
ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w  
zakresie  usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych na terenie Miasta i Gminy  
Chodecz. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała powyższą uchwałę pod głosowanie. „Za” głosowało 
14 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało” 0.  Przewodnicząca Rady stwierdziła , że  uchwała  
Nr XV/82/11 w sprawie ustalenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli  
nieruchomości za usługi w zakresie  usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych na 
 terenie Miasta i Gminy Chodecz została podjęta. 
 
  Ad.6.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłat za przyjęcie odpadów innych niż  
niebezpieczne na składowisko komunalne w Chodczu. 
P. Grzybowski Henryk podobna jest sytuacja ze stawkami  odpadów innych niż niebezpieczne  
 składowane na wysypisko, zwiększają się koszty paliwa i energii. Te dwa czynniki mają 
 najwyższy wpływ na wzrost cen. W związku z powyższym przedłożone kalkulacje kosztów  
rodzą zwyżkę wywozu i składowania odpadów na składowisko komunalne. 
 Przewodnicząca Rady Miejskiej otworzyła dyskusje w powyższym temacie, jednakże radni  
jak i zaproszeni goście nie zabrali głosu. 
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Grażyna Wilińska odczytała projekt uchwały w sprawie  
ustalenia opłat za przyjęcie odpadów innych niż niebezpieczne na składowisko komunalne w 
 Chodczu. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej poddała powyższą uchwałę pod głosowanie. „Za” głosowało 
14 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało” 0.  Przewodnicząca Rady stwierdziła , że  uchwała  
Nr XV/83/11 w sprawie  ustalenia opłat za przyjęcie odpadów innych niż niebezpieczne na  
składowisko komunalne w Chodczu została podjęta. 
  
  Ad.7.  Interpelacje i zapytania  radnych. 
Radni Rady Miejskiej w Chodczu nie wnosili interpelacji jak i zapytań co do Burmistrza 
Chodcza. 
 
  Ad.8.  Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
Sołtys Jóźwiak Zdzisław  zwrócił się z zapytaniem do Przewodniczącej Rady jak i Burmistrza 
Chodcza kiedy odbędzie się debata poświęcona modernizacji i remontu dróg na terenie 
Gminy Chodecz. Debata  przy udziale  władz wojewódzkich, urzędu marszałkowskiego, władz 
powiatowych oraz posłów z naszego województwa.  
Sołtys stwierdził iż jest to sprawa bardzo poważna ponieważ w kierunku modernizacji dróg 
nic jest nie dzieje i nie jest robione. Powiedział iż wiele wie na różne tematy, że posiada wiele 
dokumentów na te niejasne sprawy. Wskazał, jeżeli sytuacja się nie zmieni będzie pisał pisma 
do władz wyższych z prośba o przeprowadzenie kontroli i zbadania wielu spraw.  
 
Sołtys Czerniak Dorota wskazała na potrzebę zbadania funkcjonowania latarni przy budynku 
w którym mieści się pogotowie ratunkowe. Często lampa ta gaśnie, a w związku z tym może 
być przyczyną wypadku. 
 
Przewodnicząca KGW w Chodczu Barbara Krawiecka  zapytała się czemu stoły wigilijne nie 
odbyły się w remizie OSP w Chodczu. Skoro P. Burmistrz jest Prezesem Straży, to powinien 
zadziałać w tej sprawie i wystawa powiatowa stołów wigilijnych winna odbyć się w remizie 
OSP Chodecz. Stwierdziła , że tak dalej być nie może aby Pan Kujawski traktował remizę jak 
swój własny obiekt i życzył sobie odpłatność 1000,- zł. za udostępnienie sali na tak ważną 
okoliczność.  Obecnie nic się tam nie dzieje tylko odbywa się wynajem na wesela, gdzie za 
energię elektryczna i wodę płaci Urząd Miasta i Gminy. 
Odpowiedzi udzielił Pan Burmistrz Chodcza, jeżeli dotyczy zorganizowania wystawy stołów 
wigilijnych to organizowało Starostwo Powiatowe. Pan Starosta życzył sobie aby ta wystawa 
odbyła się  w hali sportowej przy SZPO w Chodczu. I tak też się odbyło. 
Radny Szałański Jerzy ponieważ tą sprawę co poruszała Pani Krawiecka w sprawie 
wypożyczania remizy OSP w Chodczu i opłat za jej funkcjonowanie, to również radni 
poruszali. Komisja Rewizyjna o tej sytuacji wie i będzie ta sprawa analizowana i 
rozpatrywana. Ta sprawa musi być do końca wyjaśniona. 
Radny Stempczyński Jerzy  podziękował wszystkim za zorganizowanie powiatowej wystawy 
stołów wigilijnych. Stwierdził ,iż impreza była bardzo ładna i przygotowana właściwie ze 
wszystkimi akcentami. W imieniu Rady Rodziców SZPO w Chodczu zaprosił  na bal 
karnawałowy w dniu 28 stycznia 2012r. 
Radna Wilińska Grażyna podziękowała w imieniu Starosty Włocławskiego za słowa uznania 
pod adresem wystawy stołów wigilijnych. Zaprosiła radnych oraz  wszystkich chętnych w 
dniu 8 stycznia 2012 roku na Orkiestrę Świątecznej Pomocy. Impreza odbędzie się na Placu 
Kościuszki w Chodczu od godz. 10,oo do 20,oo. Będą przygotowane fanty do wygrywania 
oraz  przedmioty  do licytacji. 



Pani Barbara Krawiecka zwróciła się z zapytaniem ,czy jest już konkretna informacja co do 
wielkości środków finansowych na modernizację domu kultury przy ul. Ogrodowej. 
Pan Bontal Jerzy przekazał iż co do środków unijnych nie ma jeszcze żadnej odpowiedzi w tej 
sprawie. A jeżeli dotyczy środków w budżecie to Pani Skarbnik może wiedzieć jakie będą w 
roku przyszłym na ten cel. 
Burmistrz Chodcza Kazimierz Sawiński złożył radnym i wszystkim zebranym życzenia 
Noworoczne oraz zaprosił na spotkanie na Plac Kościuszki w noc sylwestrową. 
Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Danuta Warszawska złożyła życzenia noworoczne 
radnym, sołtysom  oraz gościom zaproszonym i ich rodzinom. 
  Ad.9. Zakończenie obrad XV sesji Rady Miejskiej w Chodczu. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła XV obrady sesji 
– godz. 11.15. 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
Elżbieta Pawlak 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
Danuta Warszawska 

 
 


